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Verslag vergadering Algemeen Bestuur Binnenklimaat Nederland 
 

 

VERSLAG 

Remi Hompe is vandaag bij deze bestuursvergadering de voorzitter omdat Wouter Wijma niet 
aanwezig kan zijn. 
 
Remi Hompe opent de vergadering en heet de aanwezigen welkom. De agenda wordt zonder 
wijzigingen vastgesteld. 
 

1. BESTUURSVOORSTELLEN 

1.1. Verslag vorige bestuursvergadering 
Vanuit het bestuur heeft Jeroen Rook nog een opmerking op het verslag bij het onderwerp Airy 
Canary. In deze discussie staat nu dat dit een initiatief is van Jeroen Rook maar de meter is naar 
aanleiding van een strategiediscussie binnen de vereniging ontwikkeld. In deze sessie werd toen 
het verzoek neergelegd bij de leden. Remi Hompe zal dit aanpassen in het verslag.                                     
                                                                                                                                                 Actie secretariaat 
 
Er zijn geen verdere op- en aanmerkingen op het verslag. Hiermee is het verslag definitief 
vastgesteld.  

1.2. Financiële voortgangsrapportage 
Remi Hompe geeft een korte toelichting op de financiële tussentijdse rapportage. Hij meldt dat 
90% van de contributies binnen zijn en dat de financiële positie van de vereniging gezond is. Vanuit 
het bestuur komt het verzoek of er een forecast toegevoegd kan worden aan het financiële 
overzicht zodat je een beeld heb wat de verwachting is eind van het jaar. Remi Hompe zal dit laten 
toevoegen aan het overzicht. 
                                                                                                                                                 Actie secretariaat 
 

1.3. Concept ALV agenda 7 oktober 
Er zitten wat kleine tekstuele foutjes in de agenda en programma. Remi Hompe zal dit aanpassen. 
Daarnaast worden de behaalde resultaten toegevoegd aan de agenda. Het bestuur gaat verder 
akkoord met de agenda en het programma voor de ALV. 
 
Verder zal Remi Hompe e.e.a. gaan voorbereiden m.b.t. strategiesessies die tijdens de 
ledenvergadering zullen gaan plaatsvinden.                                                                   Actie secretariaat 
 

1.4. Subsidietraject Gelderland 
Remi Hompe meldt dat Binnenklimaat Nederland samen met een consortium een 
subsidieaanvraag gaat indienen bij de Provincie Gelderland voor de financiering van het 
opleidingscentrum in Ede. Volgende week wordt de subsidieaanvraag ingediend. Het bestuur 
machtigt Remi Hompe om deze zaken in gang te zetten.                                             Actie secretariaat                                                                                                      
 

Datum 16 september 2021 

Tijd 9.00 – 12.00 uur 

Locatie Microsoft Teams 

Aanwezig Xander van Bree, Wim Hijmissen, Richard Verbree, Jeroen Rook, Dorien Terpstra 
en Remi Hompe  

Afwezig Wouter Wijma 
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1.5. Lidmaatschapsaanvraag Camfil B.V. 
De firma Camfil B.V. wil weer lid worden van Binnenklimaat Nederland. Enkele jaren hadden ze 
hun lidmaatschap opgezegd maar zijn heel positief over de ontwikkelingen die Binnenklimaat 
Nederland heeft doorgemaakt en willen hier graag bij aanhaken. Het bestuur is blij dat Camfil B.V 
wil toetreden tot de vereniging en heeft geen bezwaar. Remi Hompe zal het lidmaatschap in orde 
maken.                                                                                                                                    Actie secretariaat 
 
Naar aanleiding van de lidmaatschapsaanvraag wordt de vraag gesteld hoe het staat met de scope 
bepaling van de vereniging. Remi Hompe meldt dat hij samen met Xander van Bree een opzet 
heeft gemaakt van de nieuwe structuur opzet maar dat dit besproken moet worden met de 
voorzitter Wouter Wijma. Het bestuur stelt voor om dit onderwerp te agenderen voor de volgende 
bestuursvergadering als brainstormsessie.  Remi Hompe zal dit agenderen.          Actie secretariaat 
 

2. VOORTGANG STRATEGIEPIJLERS 

Remi Hompe geeft een korte toelichting op documenten die het bestuur heeft ontvangen.  
Naar aanleiding van de toelichting worden de volgende zaken besproken: 
 

• Dorien Terpstra stelt voor om Jeroen Rook uit te nodigen voor het marketingoverleg met 
onderwijspartners. Remi Hompe zal dit doen.                                                Actie secretariaat 

• Xander van Bree vindt dat er mooie dingen gebeuren binnen de vereniging maar dat de 
werknemers van de verschillende bedrijven hierin meegenomen moeten worden zodat die  
dit eveneens kunnen verspreiden op de markt. Hij noemt als voorbeeld de 
binnenklimaatrichtlijnen en PVE gezonde kantoren. Kunnen we geen event organiseren 
voor alle werknemers waarbij ze geïnformeerd worden over alle activiteiten die spelen 
binnen de vereniging? Als alle verkopers en vertegenwoordigers hierbij aanwezig zijn dan 
kunnen we meer impact maken op de markt, want tenslotte zitten zij dagelijks met de 
professionals aan tafel. De bestuursleden vinden dit een goed idee omdat dit pas goed in 
ledenactivatie van de vereniging en stellen voor om dit op te nemen in het jaarplan 2022.  

                                                                                                                                                 Actie secretariaat 
 

3. TOPICS VOOR VANDAAG 

3.1. Positionering Binnenklimaat binnen het FME 
Xander van Bree geeft een toelichting op zijn punt. Hij vindt het gek dat op de website van FME 
niks over Binnenklimaat staat. FME vindt Binnenklimaat Nederland toch een belangrijke branche. 
Hij heeft dit aangekaart bij een FME collega van Remi Hompe en die heeft dit binnen FME 
besproken en daaruit blijkt dat dit niet binnen de strategie van FME past. De focus ligt op 
duurzaamheid en energietransitie. Daarnaast is het cluster bouwtechnologie opgeheven. Hij vraagt 
zich af  wat is de toegevoegde waarde is van FME. Dit staat overigens los van de FME medewerkers 
van het bureau want die doen geweldig werk. Moeten we niet onze horizon verbreden en kijken 
naar onze positie binnen het speelveld? 
 
Dorien Terpstra constateert dat binnenklimaat en ventilatie altijd een underdog positie heeft 
binnen de installatie technologie. Daarnaast begrijpt ze Xanders punt aangezien zij 2 weken 
geleden aanwezig was bij een branchevoorzittersdiner en merkt dat daar de focus nog heel erg ligt 
bij de klassieke metaal industrie zoals Tatasteel. Ze vraagt zich wel af waar we dan wel bij horen? 
Voorzover ze het speelveld overziet, is FME de beste paraplu op dit moment.  
 
Richard Verbree sluit zich bij Dorien aan maar wil wel meegeven dat Binnenklimaat Nederland de 
best presterende branchevereniging is binnen FME als je dit vergelijkt met andere branches binnen 
FME.  
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Hij vindt het wel een gezonde discussie om te praten over de positie binnen het speelveld van 
Binnenklimaat Nederland en met wie ze partnerships moeten aangaan. Overigens zijn Techniek 
Nederland en Bouwend Nederland ook niet de ideale partners om bij aan te haken. 
 
Jeroen Rook vindt het wel raar dat FME niks over de website heeft staan over Binnenklimaat. 
Hebben wij wel als branche genoeg waardering vanuit het FME? Over de positie van Binnenklimaat 
Nederland binnen het speelveld heeft hij onvoldoende zicht om daar nu op te kunnen reageren. 
 
Remi Hompe reageert op de bestuur discussie. Enerzijds begrijpt hij het punt van Xander, maar 
anderzijds is hij blij dat FME zich niet bemoeit met het thema binnenklimaat. Hierdoor kunnen we 
onze eigen positie pakken en standpunt bepalen zonder overleg met FME. Bij de energie transitie 
thema zie je dat partijen binnen FME hierover moeten afstemmen en dat hebben wij gelukkig niet.  
 
Daarnaast is FME niet echt populair bij andere stakeholders binnen het speelveld. Dus als we ons 
te veel met FME associëren helpt dit niet echt bij onze positionering richting de stakeholders. Wat 
Remi betreft blijft dat zo. De discussie over waar Binnenklimaat Nederland thuishoort vindt hij een 
lastige. Zelfstandig zonder paraplu is niet handig en Techniek Nederland en Bouwend Nederland 
zijn ook niet de ideale partijen. Hij ziet meer in een samenwerking met de Nederlandse 
Verwarmingsindustrie en NVKL om samen een groot blok te vormen. Helaas is bij de NVKL niet 
zeker of ze binnen FME blijven dus dat is voor Remi Hompe een belangrijke ontwikkeling om de 
positie van Binnenklimaat Nederland  eventueel te heroverwegen als zij vertrekken. Remi vindt dit 
wel een relevant thema om daar dieper op te discussiëren.  
 
Het bestuur besluit verder om dit onderwerp te agenderen als topic en verder te bespreken bij een 
brainstormsessie.  Naar aanleiding van deze sessie zal er een gesprek worden ingepland op 
directieniveau van FME.  
Remi Hompe zal dit onderwerp agenderen bij een bestuur overleg. 
 

3.2. Kwestie document PVE Gezonde kantoren 
Xander van Bree geeft een toelichting op dit onderwerp. Hij heeft gezien dat voor de PVE gezonde 
Kantoren een fee gerekend wordt en dat is tegen de visie van Binnenklimaat Nederland. De 
publicaties en richtlijnen moeten vrij beschikbaar zijn en voor de instrumenten, tools en 
opleidingen zijn betaalde diensten. Het bestuur deelt de mening van Xander. Er zal een afspraak 
worden georganiseerd tussen John Lens van de TVVL en Xander van Bree.             Actie secretariaat                                                                                                                                         
 

3.3. Kwestie Luka 
Xander meldt dat Luka een flyer heeft gestuurd die overeenkomt met de communicatiemiddelen 
van Binnenklimaat Nederland. Los dat dit plagiaat is wordt er ook door Luka gecommuniceerd dat 
zij het kenniscentrum van ventilatie zijn in Nederland. Deze flyer hebben ze verstuurd naar allerlei 
stakeholders in de markt waaronder het Longfonds. Deze actie steekt Xander van Bree, aangezien 
begin dit jaar een presentatie is gegeven tijdens een Luka bijeenkomst over de activiteiten van 
Binnenklimaat Nederland en hoe we meer kunnen gaan samenwerken.  
 
Jeroen Rook deelt de mening, want dit werkt storend in de markt.  In zijn optiek worden Luka 
onder Binnenklimaat Nederland gebracht maar helaas zijn enkele luchtkanalen bedrijven tegen de 
fusie. 
 
Remi Hompe meldt dat de actie met positionering niet goed is. Ten eerste kan dit ondermijnend 
werken in het stakeholders speelveld. Longfonds begon al vragen hierover te stellen.  Verder 
zorgen ze door deze positionering als ventilatie kenniscentrum dat ze nu een concurrerende  

https://www.vla.nu/


  

Verslag Algemeen Bestuur 16-09-2021  Blad 4 

 
vereniging zijn van Binnenklimaat Nederland. Dat betekent dat leden die lid zijn van beide 
verenigingen hun lidmaatschap moeten gaan opzeggen. Deze richtlijn is doorgevoerd toen er 
spanningen waren binnen de woningbouw. Jeroen Rook meldt dat hij alleen vanwege de 
Lukanorm nog lid is van Luka, anders  had hij allang zijn lidmaatschap opgezegd omdat het niks 
toevoegt. Het bestuur concludeert dat dit een onwenselijke situatie is. Het bestuur stelt voor dat 
er een afspraak wordt gemaakt tussen de voorzitters van beide verenigingen om deze kwestie te 
bespreken.    
                                                                                                                                                 Actie secretariaat 
 

3.4. Afscheid Wim Hijmissen 
Vanuit de vereniging zal er Intratuin bon worden gegeven en vanuit het bestuur moet nog een 
cadeau worden bedacht. Remi Hompe zal hiernaar kijken en het bestuur hierin meenemen. 
Wouter Wijma en Remi Hompe zullen nog een afscheidsspeech verzorgen.           Actie secretariaat 
 
Na afloop van de ALV zal er afscheidsetentje plaatsvinden bij een restaurant in de buurt van Ede. 
Het secretariaat zal kijken naar een geschrikte locatie.                                                Actie secretariaat 
 

3.5. Gezond Binnen 
Remi Hompe meldt dat Nationale Nederlanden onlangs is aangesloten als nieuwe founding Father 
bij het platform Gezond Binnen. Naast de financiële bijdrage van 20.000,- euro voor dit jaar zullen 
zij ook een marketing campagne gaan starten over Gezond Binnenklimaat bij hun hypotheek 
klanten. De bestuursleden zijn blij en positief dat een grote partij als Nationale Nederlanden is 
aangehaakt bij het initiatief Gezond Binnen.  
 

4. BRAINSTORMSESSIE BESTUUR 

Richard Verbree schetst de context van deze situatie. Hij meldt dat het thema ventilatie 
onvoldoende op de agenda staat bij de verschillende Ministeries waaronder EZK die 
verantwoordelijk is voor de topsectoren beleid. Hierin gaat het vooral om de energietransitie en er 
wordt nergens ventilatie genoemd. Binnen het topsectoren energie is genoeg subsidiegeld en zou 
het mooi zijn als ventilatie een pijler wordt binnen deze topsector. Met dat geld kunnen we een 
innovatie agenda ontwikkelen voor de ventilatie industrie. Er moet wel een bruggetje worden 
gecreëerd met de energie transitie. Hij vraagt aan de nog aanwezige bestuursleden hoe we dit 
kunnen aanvliegen. 
 
Er vindt een discussie plaats binnen het bestuur. Na enige discussie komt het bestuur met het idee 
co2 reductie van woning te koppelen aan ventilatie. Als je kijkt hoeveel ramen worden open gezet 
door burgers en hoeveel energie dat kost. Xander van Bree maakt een vergelijking met het TNO 
onderzoek over de openstaande winkeldeuren zonder luchtgordijn. Het bestuur is van mening dat 
we bruggetjes kunnen maken met goede ventilatie wat moet voorkomen dat mensen hun ramen 
open zetten. Dat zie je ook bij scholen en kleine MBK ondernemingen. Het bestuur stelt voor om 
een onderzoeksvraag te laten opstellen door TNO om de volgende segmenten te onderzoeken die 
op dit moment ook topic zijn. 
 

• Woningen 

• Scholen 

• Horeca 
 
Dit onderzoekpaper moet er toe leiden dat er een vervolgonderzoek komt zodat ventilatie een 
pijler wordt binnen de energietransitie.  
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Remi Hompe zal hierover contact opnemen met zijn relaties van TNO met de vraag of ze dit 
kunnen opzetten zodat dit ingediend kan worden bij TKI.                                Actie secretariaat 
 
11-11-2021: Remi heeft inmiddels contact gehad met TNO. Het wachten is op hun voorstel. 
 
Remi Hompe sluit de vergadering. 
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